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6. zasadnutie mestského zastupiteľstva 

konané dňa 19. 06. 2023  

 

 

 

MVDr. Hrdlík: 

Ja som veľmi spokojný s prácou mesta, s technickými službami, robíme, opravujeme škôlky, 

školy opravujeme, nové kondenzačné jednotky sa robia, cesty sa robia, nové kúpalisko máme, 

nové všetko máme, štadión, športovú halu a teraz bim, v správach, končí detské oddelenie 

v Trebišove. Jak sa k tomu majú ľudia postaviť? Jak pritiahneme tých ľudí. Volá, Ivan, čo 

robí mesto? A mesto čo má robiť, však to je súkromný podnik. Dá sa nejak pán primátor do 

toho zasiahnuť? Dá sa do toho nejak pomôcť tým lekárom tuná? Dať im nejaké byty, dať im 

nejaké benefity, alebo čo, lebo dosť to je také kontraproduktívne, lebo na jednej strane robíme 

školy, škôlky, všetko a teraz detské oddelenie končí. A či to je začiatok, prvé je detské alebo 

budú pokračovať ďalej. Ostane tu nemocnica len taká pre nejakých geriatrických pacientov 

alebo čo? Ľudia sa pýtajú, sú z toho zmätení. Hovorím, mesto robí na plné obrátky, primátor 

chodí, vybavuje peniaze a naraz bim, súkromná nemocnica, ja viem, že to je súkromný biznis. 

Tí ľudia to nevedia, tí ľudia dosť to hádžu, že mesto, čo robí. No, ja neviem sa k tomu 

vyjadriť. Pán primátor, vieš ku tomu zaujať nejaký postoj? 

 

PhDr. Čižmár: 

Otázka detského oddelenia, myslím teraz otázka jeho pôsobenia. Tak, ako bolo už 

informované médiami, toto bolo informované cez sociálne siete, je momentálne v štádiu kedy 

toto detské oddelenie má pozastavenú činnosť alebo na čas neplní svoj prioritný účel. Myslím 

si, že neprezradím nič, keď len napoviem, že túto otázku intenzívne riešilo vedenie nemocnice 

vo svojej pôsobnosti, lebo to spadá pod kompetenciu spoločnosti Svet Zdravia a vedenia 

nemocnice. Pán riaditeľ začal intenzívne túto otázku riešiť na prelome rokov z dôvodu, že 

bolo jasné, že bude potrebné alebo problematické vykryť činnosť detského oddelenia. Mám 

tým na mysli personálne obsadenie, lekármi. Vzhľadom k tomu, že tá situácia bola pomerne 

komplikovaná, zorganizovala aj spoločné stretnutie s lekármi, na ktorom bol prítomný pán 

prednosta, tu prítomný pán Ing. Gore. V tom čase ja som bol odcestovaný, čiže ja som 

avizoval pánovi riaditeľovi, že na stretnutí sa nezúčastním. A riešením na isté obdobie 

z pohľadu vedenia nemocnice malo byť to, že lekári z ambulantnej sféry budú vykonávať túto 

činnosť. To znamená, činnosť priamo na detskom oddelení. Tá spätná väzba pravdepodobne 

nebola taká, aby činnosť detského oddelenia mohla fungovať v plnom režime, aj z uvedeného 

dôvodu sa rozhodlo vedenie nemocnice pravdepodobne po rokovaní so svojimi nadriadenými 

prikročiť ku kroku, ktorý  poznáte už z médií ako pozastavenie činnosti. Podľa vyjadrenia 

pána riaditeľa to pozastavenie činnosti detského oddelenia by malo byť do septembra. 

Zároveň, ak sa pýtaš na otázku alebo kompetenciu mesta, my sme ako mesto vo všetkých 

otázkach, kde je naša pôsobnosť vedeli vyjsť v ústrety nemocnici, tzn. všade, kde to bolo len 

čo len trošku možné sme Nemocnici s poliklinikou v Trebišove vyšli v ústrety. V otázke 

bývania sme takisto boli nápomocní, tzn. ak sa riešila otázka umiestnenia mladých lekárov 

alebo nových lekárov, tak sme podávali pomocnú ruku. Osobne, ak to môžem do toho vstúpiť 

takým osobným názorom, osobne tak, ako to bolo aj nakoniec potvrdené pánom riaditeľom 

v rozhovore pre média, myslím spred troch dní, je kontraproduktívne to, čo sa odohralo na 

začiatku spúšťania kategorizácie nemocníc, ktorú poznáte ako OSN (Optimalizácia siete 

nemocníc). V tom čase Nemocnica Trebišov bola zaradená do poslednej kategórie, tzv. 

komunitných, pravdepodobne aj z dôvodu, aby ten názov a charakteristika toho zaradenia 



nekorešpondovala čiste len s akýmsi doliečovacím a rehabilitačným zariadením sa začala 

viesť problematika, alebo viesť diskusia na tému, či by mestu, alebo resp. nemocnici 

s poliklinikou boli schválené tzv. doplnkové programy, ktoré by zachovali činnosť týchto 

oddelení, ktorým reálne hrozila stagnácia, alebo zánik. Z informácií, ktoré mám a tie sú 

potvrdené z ministerstva pre nemocnicu, tak niekedy v mesiaci marec doplnkové programy 

boli schválené, tzn. činnosť jednotlivých oddelení môže byť zachovaná, ale problém nastal 

v otázke personálneho obsadenia. To personálne obsadenie je postavené na tom, aby tu na 

prax prichádzali mladí lekári, hlavne mladí lekári, čo v tomto prípade asi nefunguje. Časť 

lekárov z tohto oddelenia odišla do ambulantnej sféry, tým pádom vznikla disproporcia. To 

znamená, nie je dostatočné personálne zabezpečenie na činnosť takéhoto oddelenia a je to 

práve otázka ako sa k tomu postaví vedenie nemocnice, vedenie spoločnosti Svet zdravia, 

takisto možno v spolupráci aj Košický samosprávny kraj, aby takúto činnosť detského 

oddelenia vzhľadom na kapacitu spádovej oblasti, vzhľadom na veľkosť tohto okresu, mesta, 

dostatočne zabezpečilo. Takže, ak sa pýtaš na kroky, ktoré robí samospráva, my sme plne 

súčinní, napomáhame v každej oblasti, dokonca ako si mal možnosť vidieť, bez toho, aby sme 

boli k tomu nejakým spôsobom tlačení. Sami, iniciatívne aj za mesto, aj za okolité obce, tzn. 

to celé regionálne združenie sme zorganizovali petičnú akciu, ktorá mala pomerne veľký 

úspech a veľký dosah, pretože za niekoľko dni sa zozbieralo takmer 30 tisíc podpisov, 

elektronických podpisov, za zachovanie charakteru, regionálneho charakteru nemocnice. 

Iniciovali sme aj na úrovni rady ZMOSu, regionálneho združenia, rokovanie s ministerstvom 

zdravotníctva, ktoré sa uskutočnilo on-line režimom v tom čase, pretože inač to podmienky 

nedovoľovali a všade sme deklarovali snahu zachovať tieto oddelenia v pôvodnom rámci, aj 

keď si uvedomujeme, že my ako samospráva dosah na takéto rozhodnutie nemáme, okrem 

možno podporných aktivít ako je petícia, občianskej iniciatívy, iniciatívy samospráv, pretože 

nemocnica je nemocnicou, ktorá spadá pod spoločnosť Svet zdravia, mesto nemá v nej účasť 

a takisto v rámci nejakej optimalizácie siete, je iste nastavený nejaký program dosahu služieb, 

ktorý by mal byť zachovaný. Čo mňa osobne, aj keď to hovorím tak, že skôr by som to 

považoval za samozrejmosť teší, že sa nebude rušiť pohotovostná služba, čo v prípade 

Kráľovského Chlmca sa naopak rieši práve opačne, tzn., že sa bude rušiť alebo taký je návrh. 

Takže, mesto je, to je len odpoveď na tvoju otázku, mesto je maximálne nápomocné, robí 

množstvo aktivít aj nad rámec svojich možností a kompetencií, ale my v konečnom dôsledku 

nevieme rozhodnúť o možno nejakých motivačných faktoroch pre nastupujúcich lekárov, 

ktorí by mohli zabezpečiť dostatočné personálne obsadenie detského oddelenia. To znamená, 

túto vec musí vyriešiť predovšetkým štát a spoločnosť, ktorá túto nemocnicu riadi.  

 

MVDr. Hrdlík: 

Ja by som len chcel nadviazať pán primátor, že majú veľký obdiv všetci manažéri, riaditelia 

škôl, aj tuná technické služby, čo majú pracovníkov pod sebou, že vedia zabezpečiť chod 

svojich organizácií. Ja mám veľký problém s kuchárkou, murári nie sú, tu ničoho niet, tu 

každý súkromný sektor, každý zháňa ľudí. Ja neviem, kedy to skončí, jak to skončí, ale teraz 

počujeme, že nielen murárov, kuchárky, lekárov není dosť. Neviem, kde to skončí a úrady 

práce neviem, Trebišov má neviem koľko, 20 % nezamestnaných? Či koľko tam je 

nezamestnaných? Paradox to je. Neviem, manažéri čo sú na školách, že kuchyňa ide, že ide 

výroba, že v meste sa opravuje, to fakt majú obdiv títo ľudia, že vedia zabezpečiť týchto ľudí, 

lebo dneska každý hovorí, že koľko zarobí v Rakúsku? Koľko zarobí v Nemecku? Toto je 

otázka. Všetci nemôžeme ísť do Rakúska. Aj lekár zarobí viacej, aj veterinár, aj manažér, aj 

primátor zarobí viacej v Rakúsku, ale my sa nemôžeme všetci do Rakúska, do Nemecka 

odsťahovať. Treba to riešiť tuná nejak so školstvom, neviem. Tie školy dávajú, chrlia stále 

absolventov, na každej druhej dedine vysoká škola, všade sú stredné školy, každý by IT-čkára 

chcel a nemá kto robiť remeselné práce. A keď skončia remeselné práce, bim, ide do Tesca 

dokladať tovar. Ja neviem, či to je chyba rodičov, či to je chyba systému. No je, blbo sa 



k tomu vyjadrovať veterinárovi, ale ja mám osobný problém nájsť si ľudí do roboty. Každý 

hovorí, tak daj viacej peňazí. Koľko je tých viacej peňazí? Kde sú tie normy, kde je tá výška. 

Ťažko to hovoriť, len vidím, že už je problém aj s lekármi. Teraz, či to bude pokračovať 

ďalej, či to len pediatria je začiatok, alebo pôjde to ďalej, ďalšie oddelenia, lebo tí ľudia 

nemajú záujem tu prísť. Darmo, že my tu robíme pekné kúpalisko, pekné všetko, prostredie. 

Ja som čítal rozhovor s riaditeľom, on hovorí, že to je problém, on je sám pediater, na 

pediatrii je problém, tam sú atakovaní tí ľudia, tí rodičia prídu, nervózni sú. Oni nechodia po 

ambulantných lekárov, oni chodia do pohotovostnej služby s tými deťmi. Tu je problém 

hlavne s rómskou komunitou, ktorá toto zahlcuje a tí ľudia nemajú záujem o takúto ťažkú 

prácu a hlavne sú tam atakovaní tými rodičmi.  

 

PhDr. Čižmár: 

Už len na doplnenie toho, čo si začal a k čomu som sa vyjadril, len poviem to, že v čase, keď 

sa rozbiehala petícia, my sme v petícii argumentovali hlavne tým, že príprava tej 

optimalizácie siete nemocníc nebola predrokovaná vôbec so samosprávami. To znamená, my 

sme sa dozvedeli o optimalizácii siete rovno z návrhu, ktorý bol zverejnený a podsunutý 

médiám. A ak si pamätáš v čase, keď sa rozbehla táto petičná akcia, keď sme argumentovali 

tým, že to môže reálne ohroziť celý región, sme boli obviňovaní, že vysielame zbytočne 

poplašné správy. A jeden z prvých argumentov, ktorý použil, použil som nielen ja, ale všetci 

starostovia bol ten, že  takouto informáciou len odplašíme  mladých lekárov, pretože si 

nevieme dobre predstaviť, ktorý z absolventov lekárskej fakulty, ktorý má ambíciu získať 

atestácie, odborne sa profilovať, byť pri operáciách, odborne sa vzdelávať, by sa rozhodol 

spojiť svoju budúcnosť s „komunitnou“ nemocnicou. To znamená s nemocnicou, ktorá bude 

mať obmedzenú činnosť, obmedzené výkony. Takže možno tam hľadať príčinu, ale zase na 

druhej strane nechcem len bilancovať, lebo niekto si povie, že po boji je každý generál. Tak, 

ako sme to všetci unisono pri prerokovaní petície so zástupcami ministerstva zdravotníctva 

hovorili, zásadná chyba bola tá, že sa nezobrali do úvahy špecifiká regiónov. Treba si 

uvedomiť, že trebišovský región patrí medzi najväčšie regióny aj čo sa týka rozlohy, aj čo sa 

týka počtu obyvateľstva. Zároveň si treba uvedomiť, že dostupnosť to, čím sa argumentuje pri 

optimalizácii siete nemocníc, že dostupnosť zdravotnej služby je zabezpečená, tzn. sú tam 

nejaké časové limity, dojazd do Michaloviec a do Košíc je v tomto prípade takmer nereálne, 

pretože ak si zoberiete do úvahy niektoré obce v tomto okrese a systém dopravných služieb, 

tak je nereálne sa odvolávať na možnosť nejakej trištvrte hodinového dojazdu do Nemocnice 

v Michalovciach alebo v Košiciach. Potom zase nastáva situácia, o ktorej si hovoril aj ty, 

alebo si ju naznačil, že je to všetko zahltené výjazdmi rýchlej zdravotníckej pomoci, ktorá 

navyše  potom nevie plynule reagovať na podnety, alebo problémy občanov v rámci okresu 

a mnohí občania čakajú s príchodom sanitky len preto, lebo tá vybavuje, alebo tá rýchla 

zdravotná pomoc vybavuje iný urgentnejší prípad. Takže, tieto informácie, alebo na toto sme 

upozorňovali už veľmi skoro a mňa len mrzí, že tento názor sa vôbec nezohľadnil a na všetko 

sa pozeralo len rečou čísel.  

 

MVDr. Hrdlík: 

Skúsme to opačne obrátiť pán primátor. Prečo by sme tu nemohli mať rómskych lekárov, 

rómskych učiteľov. Ja viem, že to je troška utópia, ale my musíme dajak s tým pracovať, tu sú 

šikovní ľudia. A zas sme pri tej komunite, ktorá je z Bratislavy len s ďalekohľadom 

pozorovaná, peniaze, všetko ostanú v Bratislave. Príde tu Svetová banka, ozvali sa odvtedy? 

Oni si to tu prídu pofotiť, poukazovať a je to problém. Tuná tí ľudia potrebujú nejaký stimul, 

nejaké ciele a oni by vedeli, ale takto my odplašíme všetkých záujemcov. Tí ľudia nemajú tu 

záujem prísť, darmo, že tu je pekne, všetko spravené, nemajú, len prejdú sa. Keď idú na 

pohovor do trebišovskej nemocnice, prejdú sa centrom a vidia, že tam všetko sú spoluobčania 

naši. Tak si povedzme jak je. Aj toto je jedna z možností, ja nechcem hovoriť, ešte ma niekto 



obviní z nejakého rasizmu, ale treba pomôcť tej komunite, treba tu dotiahnuť, treba tým 

ľuďom pomôcť, vychováme učiteľov aj lekárov, aj robotníkov, budú naši tu robiť. Ale keď 

nie je záujem, nie sú peniaze, tak jasné, že oni nemajú záujem a radšej idú na úrad práce a tam 

dostanú hotové peniaze na ruku.  

 

PhDr. Čižmár: 

V tejto veci mesto vykonáva kroky, ste o nich informovaní, či už prostredníctvom komisie 

alebo potom aj priamo uznesení, ktoré sa týkajú napr. už predfinancovania projektových 

dokumentácií pri investičných projektoch v oblasti MRK, takže aj Svetová banka, aj Európska 

komisia v tomto prípade spolupracuje s mestom, samozrejme vyžaduje si to nejaké 

administratívne postupy, ktoré nedokážeme predbehnúť.  

 

MUDr. Čeplíková: 

Ja by som sa na tú problematiku pozrela trošku z druhej strany. Myslím si, že je to aj problém 

aj obyvateľov Trebišova, pretože s každým chodia do Košíc do Michaloviec. Potom jasná, že 

tieto naše oddelenia musia zákonite upadať, pretože nemajú výkony. Bohužiaľ Svet zdravia je 

ekonomický, chce prosperovať, nemajú výkony, zatvárajú. Možnože aj tu by sme sa mali 

zamyslieť, aby sme navštevovali viacej trebišovské oddelenia, trebišovských lekárov.  

 


